
po trudu in delu našega učiteljstva v ime
novane namene zbrala že ogromna vsota 
več milijonov, potem lahko uvidimo, kako 
lep prispevek bi bil gotovo pripadel našemu 
društvu na korist od tega nabranega zneska. 

Dohodki iz našega »gospodarskega 
programa" so se docela posušili, ker si za
radi svojih pičlih dohodkov nismo mogli 
nabavljati pri svojih trgovcih obleke in 
drugih potrebščin kot prejšnja leta. 

Navzlic vsem tem zaprekam in ne
ugodnim razmeram vendar nismo pozabili 
naše mladine. Preskrbeli smo ji tudi letos 
nekoliko lepega čtiva. Izdali smo A. Rape
tovih spisov VI. zvezek in pripravljeni so 
trije nadaljni zvezki E. Oanglovih spisov 
ter Janka Žirovnika .Narodne šaljivke*. 
Krajni šolski sveti in šolska vodstva naj 
bi le bolj pridno segali po teh in prejšnjih 
knjižicah za mladino, ki je v teh vojnih 
časih še bolj potreboa lepega duševnega 
razvedrila kot kdaj prej. 

Vsem blagim našim prijateljem, ki so 
nas kakorkoli podpirali trdi v teb težkih 
časih, izrekamo še tem potom svojo srčno 
zahvalo. 

Društvo šteje koncem leta: 67 pokro
viteljev, 40 podpornih in 235 rednih članov. 

Tov. Janko Zirovnik pravi, da se uči 
teljstvo in občinstvo sploh premalo opo
zarja na izdane knjižice in pesmi po ka
terih šolska in odrasla raladna tako rada 
sega. Treba je nekoliko več gibanja in 
agitacije med učiteljstvom. Iz lastne skušnje 
poda nekoliko migljajev in napotkov o 
tem, kar bi dajalo lahko dtuštvu mnogo 
tisočakov letnih dohodkov. 

Blagajnik tovariš Jakob Dimnik poroči, 
da ima društvo K 113.117*19 premoženja. 
C e s a r j a F r a n c a J o ž e f a I. jubilejna 
ustanova ima K 13.106*74 glavnice. Iz te 
glavnice se plačuje šestim učiteljskim siro
tam po 80 kron podpore na leto. Sklene 
se, da se cena m l a d i n s k i m s p i s o m 
poviša, in sicer v platno vezanim knjigam 
na 3 K navadno vezanim knjigam pa na 
2 K N a r o d n e p e s m i za š o l s k o 
m l a d i n o se bodo prodajale v bodoče po 
40 v i n a r j e v snopič. 

V imenu pregledovalcev računov po
roča tov. A Kecelj, da so vsi računi in 
knjige v najlepšem redu ter predlaga od
boru in blagajniku popolno oprostilo. 

V odbor so izvoljeni: Jakob Furlan, 
predsednik; Luka Jelene, I. podpredsednik, 
Ignacij Križman II. podpredsednik; Juraj 
Rezek, tajnik; Jikob Dimnik, blagajnik; 
odborniki: Josip Ambrožič, E. Gangl, Anton 
Gnus, Julij Slapšak. 

Goriško. 
Goriško okrajno učiteljsko društvo 

bode zborovalo dne 18. t. ni. pri 
Jerasu v Ajdovščini, kamor nns vabi tudi 
tovariš Medvešček. Dne 4. t m. ni bilo 
našega shoda v Gorici, ker sem bil kot 
sklicatelj in poročevalec zadržan na svo
jem službenem mestu zaradi visokega o
biska Njegovega Veličanstva našega pre
svitlega cesarja v naši občini. Tovariši, to
varišice! Pridite polnoštevilno v Ajdov
ščino že do 10. predpoldne, da upostavi
mo z agilnimi tamkajšnjimi stanovskimi 
sodelavci svojo organizacijo! Dela imamo 
dovolj za ves dan. Ustvarimo konec na
šemu trpljenju in bedi! Posebnih vabil ne 
bom razpošiljal. 

V Kojskem, dne 6. aprila 19)8. 
Za društveno piedsedništvo: 

Alojzij Urbančič 

Kranjsko. 
RredsedniitvQ LCiteljskega društva litijskega 

okraja je razposlalo vsem« učiteijstvn v okraja 
nastopno okrožnico: 

Dragi tovariši in tovarisice! 
Qro*na vojna Je malone žaduS.la vse društ

veno delovanje. Izostali so sestanki, zborovanja; 
/aJudala je nekaka stagnacija. Mnogo tovarišev 
.ie moralo k vojakom, ostali pa smo gledali s 
strahom, ^ac'jde;ijem, kaj pride, m se opraviče

val: drug drugemu: Je pač vojska. 

A tako ne sme iti dalje. Veliki Cas nas ne 
sme dobiti prekrižanih rok. Domovina kiiče na 
.delo, ra podvojeno delo. Koliko in kakšne vrzeli 
nam je izpolniti I Treba vzajemnega dela. 

Kakor razvidite iz priloženih pravil, je s to 
izpremembo postavljen r.aši organizaciji zdrav. 
soliden temelj, '1M katerem lahko ?,idamo svojo 
bodočnost, ki nant bo prav gotovo milejSa od 
preteklosti in sedanjosti. 

rlirani na v.unovsko zavednost in narodno 
odločnost učiteljstva. Vabim Vas vse, ki ste 
dobre volje, di pristopite v naš krog. Ce so 
drugi stanov, vrgli od sebe zastarele predsodke, 
je to toliko bolj potrebrio pri nas, ki smo pač 
najbednejši stan pod solncem, kar prebridko sku

jemo zlasti sedanje čase, ko nam naši gospo

darji niti toiiko ne dajo za naš trud. da bi se 
mosjli za silo obleči in nasititi. Naj nas izmodri 
saj sila! Le tesno združeni smo močni in bomo 
kaj dosegli za svoj stan in za šolstvo. 

NaSi bratje na jugu iti severu se divljo edi

nosti in zavednosti našega naroda; vedno večje 
čete korakajo za najmanjšim bratom. Navdušenje, 
samozavest narašča, ker imamo pred seboj dolo

čen, skupen cilj: svobodo in blagor domovine. 

Naša zvezda se je prikazala* vstaja na* dan. In 
pri tem slavnostnem pohodu naj mi pionirji cap

ljamo posame*no, ločeni! Proč a vsemi pomisleki, 
proč f. umetnimi ovirami .proč t malodušnostjo! 

Bratje in sestre po krvi ta poklicu, pokonci 
glave, kvišku srca! Sklenjeni v močno falango 
stanovske organizacije, oboroženi s trdno vero 
vase, z neomajnim upanjem v zmagorttost pra

vice in t iskreno ljubeznijo do rodu in doma svo

jega koraknjmo i mi novi dobi naproti, ker bltfs 
se nam (o domovini naSJ vstajenja dan. 

Za učiteljsko društvo litijskega okraja: Ivan 
BeueJJak. f. C. predsednik. • 

Štajersko. 
Učiteljsko društvo sa ptujski okraj 

zboruje v četrtek dne 18. aprila 1918 ob 
10. uri v okoliški Soli v Ptuju s sledečim 
dnevnim redom: 1. Dopisi. 2. Poročilo o 
Zvezinem deleg. zborovanju v Celju. 3. 
Volitve, 4. Slučajnosti. K obilni udeležbi 
vabi odbor. 

Učiteljsko društvo opozarja učiteljstvo, 
da dobi ta dan že lahko moko, sladkor 
itd. v Ptuju, ker nas a pr o vi žira e 1. apri
lom gospodarski urad c. kr. okr. glavar 
stva ptujskega. — Jos. Gorup t. č. pod
predsednik. 

Kozjansko učiteljsko društvo je zbo
rovalo v času sedanje svetovne borbe dne 
14. marca 1918 na Pilštanju. Kakor pri 
prvem zborovanju, je bila udeležba tudi 
tačas prav povoljna. Zato je tovariš pred
sednik s tem večjim veseljem pozdravil 
navzoče. Posebej je še pozdravil goste: 
gospo Majerjevo, gospo Potočnikovo ter z 
bojišča došlega poročnika Ivana Gračnar
ja. Nato nam je preči tal sledeče dopise: 
Dopis nem. učitelj, društva Frohnleiten 
glede častnega članstva nem. tovarišev 
Otterja in Herza, okrožnico Zveze v zade
vi prispevka za podporni sklad in dopis 
Zaveze avstr. jugosl. učiteljstva zaradi čla
narine, ki znaša na leto 24 K; plačuje se 
lahko v obrokih. K temu pripomni pred
sednik, da moramo živahno podpirati or
ganizacijo, ker nam bo le tako zajamčen 
ostanek. 

Nato slede poročila društvenih uprav
nikov: Odposlala se je izjava našega uči
telj, društva za Jugoslov. deklaracijo. Bla
gajničarka Marijana Šketova poroča o 
gmotnem stanju kozjanskega učitelj, dru
štva in sicer od leta 1914—1918. Račun s 
precejšnjim pribitkom se odobri. 

V odbor se volijo sledeči člani: Pred
sednik : tov. Miloš Grmovšek, podpredsed
nik: tov. Franc Lovrec, zapisnikarica in 
poročevalka „Učitelj. Tovar.": tov. Cilka 
Vrečkova, blagajničarka: tovar. Marijana 
Šketova, odbornika: tov. Ivo Krajnik in 
Ante Potočnik. 

Za delegata za Zvezino zborovanje v 
Celju sta se izvolila: tovarišica Milka Bra
čičeva in tov. Ante Potočnik, za namest
nika pa tov. Miloš Grmovšek. 

Prihodnje zborovanje se vrši meseca 
vel. travna v Podsredi. Slednjič se tr variš 
predsednik zahvali navzočim za pozornost 
in zborovanje se zaključi. 

Učiteljsko društvo za konjiški okraj je 
zborova o dne 7. marca t. 1. v Konicah. 
Udeležba je bila za sedanje razmere povoljna, 
Predsednik tov. Bobič je otvoril zborovanje 
ter se spomnil tovarišev, ki so v vojaški 
službi in čestital tovarišici Tomažičevi k 
prestanem v izpitu učne vsposobljenosti. 

Po prečitanju dopisov je poročala tov, 
Bezlajeva o delegacijskem zborovanju Za
veze. Njeno poročilo je bilo jako zanimivo. 

Nato je predaval tov. Bobič o pred
pogojih uspešne preustrojitve šolstva .n o 
reformi šolstva sami. Referat je bil izboren 
poslušali smo ga z velikim zanimanjem. 
Izrazila se je tudi želja, da bi se referat 
priobčil v Učit. Tovarišu ; a z ozirom na to, 
la se bo letos najbrž zopet vršile uradne 
konference, se bo ob tej priliki uporabil. 

Delegatom za Zvezino zborovanje sta 
bila izvoljena tov. Ferdo Bobič, nadučitelj 
v Stranicah in tov. Franc Golež, nadučitelj 
v Sv. Kunigundi. Ker ni bilo nobenih 
predlogov, je zaključil predsednik zborovanje 
?ahval)U:OČ se navzočim za obilno tideleftm, 

G.-ž 

Iz naše organizacije. 
Skupne zadeve. 

„Društvo za zgradbo učiteljskega kon
vikta" je imelo svoj 23. občni zbor dne 
28 marca t. 1. ob pol. 10. uri v Učiteljski 
tiskarni. 

Predsednik tovariš Jakob Furlan otvori 
zborovanje, pozdravi navzoče ter jih bodri 
k vztrajnemu delu v blagi društveni namen 

Tajnik tovariš Juraj Rezek poroča, da 
se je društveno delovanje tudi v tem letu 
zelo skrčilo. Intenzivnejše delo pri pouku 
in vzgoji mladine in vsestransko zaposlenje 
učiteljstva v vojne namene je pritegnilo 
vse naše moči in čas, da smo mogli zase 
le malo storiti. Učiteljstvo in naši prijatelji 
smo polagali svoje denarne prispevke na 
oltar domovine. Ako pomislimo, da se je 


